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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 9. juni 2005stillet mig følgende 
spørgsmål 48 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 48:

”Vil ministeren redegøre for energimærkningsordningen for vinduer og 
herunder oplyse, om der i de senere år er sket ændringer i ordningen eller 
dens forudsætninger, således at kravene til energiklasserne er blevet sæn-
ket? Ministeren bedes i den forbindelse kommentere de overhead-plancher, 
der viser klassifikationen for forskellige vinduer efter ”forslag 2003” og 
”vedtaget 2005”?”

Svar:

Der har i et par år været en mærkningsordning for termoruder, og der er i 
foråret 2005 indført mærkningsordninger for vinduer og forsatsløsninger. 
Der er tale om frivillige mærkningsordninger, som brancherne selv fore-
står. Mærkningskriterierne er således ikke godkendt af ministeren eller 
Energistyrelsen.

Mærkningen af vinduer og forsatsruder skal ses i sammenhæng med de nye 
energibestemmelser i bygningsreglementet. De stramme energirammer for 
nye bygninger sætter fokus på energieffektive vinduer. Samtidig stilles der 
specifikke energimæssige krav til vinduer i forbindelse med udskiftninger 
af vinduer på en facade i eksisterende bygninger. Disse krav er forholdsvis 
lempelige fra starten men strammes fra den 1. januar 2008. Det giver indu-
strien tid til at udvikle vinduer, der kan leve op til kravene.

Energimærkningen skal ses i sammenhæng med kravene i det nye byg-
ningsreglement. De fastsatte mærkningskriterier er et udtryk for, hvad in-
dustrien på denne baggrund kunne blive enige om.
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